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Årsberetning for Landudvikling Slagelse for 2023 

 

Indledning 

Først og fremmest tak til Forstander Jan Coermann her fra Flakkebjerg for 

en berigende og entusiastisk rundvisning. Selvom Flakkebjerg Efterskole 

allerede er attraktiv blandt unge, vil det nye shelterområde sikkert trække 

flere elever fra byerne til vores landområder. Måske får de på den måde 

øjnene op for, at vi har meget at tilbyde her - som studerende, hvis man 

skal bosætte sig som familie, eller hvis man kommer forbi som turist eller 

gæst. 

Sidste år holdt vi generalforsamling i den anden ende af kommunen - 

nemlig på Vestermose Natur- og Idrætsfriskole – som også havde lavet 

shelters. Tidligere har vi støttet nye biodiversitets-initiativer på 

Flakkebjerg Skole, i 2023 var vi så til indvielse af multibanen på Magleby 

Skolecenter, og inden længe er en bålhytte klar på Gerlev Idrætshøjskole.  

Dertil kommer adskillige madpakkehuse og shelters, som vi tidligere har 

støttet rundt omkring i kommunen. Agersø, Boeslunde, Gerlev for at 

nævne nogle. Dertil kommer så saunaerne. Mange har uden tvivl 

inspireret hinanden. 

Vi må konstatere, at der stadig er stor interesse for udeliv - måske som et 

efterspil fra coronatiden. Der er kommet fokus på læring i nye rammer og 

på at engagere de unge på nye måder. Og vores stærke ildsjæle forstår at 

bruge de fremragende naturfaciliteter, som vi som landområder har til 

rådighed. Vi ser samtidig, at de skoler, der etablerer faciliteterne meget 

gerne vil åbne op og lade dem være tilgængelige for lokale i landsbyen 

eller for de turister, der kommer forbi. Ofte opstartes der et egentligt 

samarbejde. Det er en trend, der er markant, og som vi i LAG’en hilser 

velkommen og opfordrer til. 
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Tilbageblik på 2023 i Landudvikling Slagelse 

VI holder i dag to generalforsamlinger, en for Landudvikling Slagelse og en 

for LAG Slagelse. Selvom vi i praksis i vidt omfang er smeltet sammen, er 

vi dog stadig to forskellige foreninger med to bestyrelser og med to 

forskellige sæt vedtægter. Hvad angår Landudvikling Slagelse, er der kun 

få uafsluttede projekter tilbage, og når alle aktiviteter er afsluttet, kan 

foreningen lukke. Det bliver sandsynligvis i slutningen af 2025. 

I 2023 blev flere projekter støttet med vores EU-midler afsluttet. Det var 

f.eks. CLAYTOPIA BIENNALEN med udendørs udstillinger og café på 

Guldagergaard, shelters og trætophytter på Møllegården, Spejderhytte i 

Vemmelev, Livsparken i Hashøj, første etape af Dansk Vaniljeproduktion i 

Gimlinge, indvielse af ny version af Lagunestien og som nævnt Multibane i 

Magleby. 

Vi så også en del nye initiativer under KVIK-puljen, og fik givet tilsagn for i 

alt 443.000 kr. i kommunale midler.  

Flere projekter blev afsluttet som f.eks.  

• Nyt udstyr og træneruddannelse for at styrke Stillinge IF som 
børneklub  

• Syafdeling i Repair Café i Bisserup  

• Nye keramiske spil under Keramikfestivalen i Skælskør 

• Jazz-koncerter i Kongegaardshaven i Korsør med afprøvning af 
frivillig deltagerbetaling over Mobilepay 

• Nyt mødested i Vollerup landsby 

• Opstart af design- og billedskole for børn i de yderste landområder 
ved Skælskør Design og Billedskole 

• Musikalsk fællesskab i salonen 4xK med afprøvning af koncerter 
med og af unge sammen med øvede musikere 

• Nye musikarrangementer på Agersø 

• Sauna ved Næsby Strand 

• Samlings- og opholdsbytte i Eggeslevmagle 
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• Motionsoase for unge i Eggeslevmagle og nye aktiviteter i Aqtive 

Days i Korsør med afprøvning med deltagerbetaling 

•  Sørby Lykke-liga Cup 

• Ny formidling og nye uniformer ved Stigsnæs Kystbatteri 

• Nye aktiviteter på Skælskør Middelaldermarked som f.eks. 
arkæologiaktiviteter og krucifiksværksted.  

 

Flere projekter er søsat og afventer afslutning.  

Man kan roligt sige, at man ser et stort engagement og mange 

muligheder for kulturelle, sociale og naturoplevelser i landområderne i 

Slagelse Kommune. 

Afslutning 

Landudvikling Slagelse ser dermed tilbage på et godt år 2023, hvor der 

blev opstartet nogle nye projekter, men ellers et år med flere 

afslutninger, der gør, at vi snart kan lukke foreningen helt og lade alle 

aktiviteter foregå i LAG Slagelse. 

 

Niels Jørgensen 

Formand for Landudvikling Slagelse 

Flakkebjerg, den 4. april 2024 

 


